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Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll 4/2023 
  
 

   
 

 Tid Tisdagen den 25 april kl. 16:00 – 16:15 
 Plats Serafen, Hantverkargatan 2 L 
 Justering 

 
 
 

Fredagen den 28 april 2023 §§ 1-3, 5-10, 12, 13 
Omedelbart justerade paragrafer §§ 4, 11 

  
  

Närvarande  
 

 Beslutande ledamöter: 
Maria-Elsa Salvo (S), ordförande 
Mikael Peterson (C), vice ordförande 
Stian Armstad (S) 

 Petra Larsson (S) 
Hassan Jama (V)  
Ann Karlsson (V) 
Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 9-13 
Anna Cederschiöld Stuart (M) 
Mikael Sundin (M) 
Leif Söderström (SD) 
Hanna Wistrand (L)  
 
Tjänstgörande ersättare 
Anders Öhrling (S) för Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 1-8 
 
Ersättare:  
Anders Öhrling (S) §§ 9-13 
Onur Esinsel (S) 
Niki Konomi (S) 
Christoffer Hökmark (M) 
Peter Strandberg (M) 
Roine Löfgren (SD) 
Christoffer Heimbrand (L) 

 
 

 

 

Tjänstepersoner: 
 

 

Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), politisk sekreterare 
Anna Falk (C), förvaltningschef Marina Högland, Peter Ahlström,  
Susanne Olsson, nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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 § 1 
Val av ordförande, justerare och tid för justering 
 
Beslut 
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
 
Justering sker fredagen den 28 april 2023. 
 
 
§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen 
 

A. Förlängning av samordning av stadsbidragsansökan för 
fiskevård och tillsyn på f.d. Länskortets vatten m.m., för 
perioden 2023-2026. 

 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
 
§ 3 
Anmälningsärenden 

A. Funktionshinderrådets protokoll för mars 

Beslut  
Anmälningsärendet läggs till handlingarna. 
 
 
§ 4 
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
idrottsnämnden 
Dnr 1.2.1/2023/485 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Förvaltningens förslag till underlag för budget 2024 med 
inriktning 2025 och 2026 för idrottsnämnden godkänns 
och överlämnas till kommunstyrelsen 

 
2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V) och Anders Öhrling (S) föreslår (se beslutet).  
 

2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
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1. Att återremittera ärendet till kontoret med syfte att 
återkomma till nämnden med utgångspunkt i 
Centerpartiets budgetreservation. 

 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för 
Stockholms stad kommande år. I vår budgetreservation i 
kommunfullmäktige finns omfattande satsningar på fler 
idrottsanläggar, sänkningar av de ekonomiska trösklarna för 
barn och unga att idrotta, simskola och vattenvaneträning, 
förutsättningar för mer föreningsverksamhet med mera.  
 
När vi nu läster vänsterstyrets fleråring är en återkommande 
faktor prisökningar, energikostnadsökningar, ökning av 
kapitalkostnader, hyresökningar med mera. Hotet kring höga 
hyror kan vi se inte bara är från privata aktörer utan gäller även 
för stadens egna lokaler. Ändå vill inte vänstermajoriteten låta 
privata aktörer vara med och bidra till att öka antalet 
idrottsanläggningar i Stockholm. Något som kommer påverka 
barn- och ungas möjlighet till idrottande i staden negativt. 
 
I underlaget står det också om satsningar på att öka den faktiska 
och den upplevda tryggheten i och kring stadens anläggningar, 
bland annat genom förbättrad belysning. I själva verket har 
vänstermajoriteten valt att släcka vissa av stadens idrottsplatser 
tidigare och göra dessa platser till ett otryggare område. 
 
Det nämns också att resurser ska avsättas för att nå inaktiva 
grupper samt att arbetet med delaktighet för äldre ska utvecklas 
samtidigt som de rödgröna minskar satsningarna på att bryta 
äldres isolering med 2,0 mnkr i deras budget för 2023. 
Centerpartiet vill istället höja ambitionerna för äldres möjlighet att 
aktivera sig genom att bland annat göra personer över 65 år till 
en prioriterad målgrupp för idrottsnämnden.  
 
Bland kompensationsinvesteringar ingår förvånande nog Älvsjö 
IP med sina två 11-spelsplaner och tre 7- spelplaner. Det är 
första gången det lyfts att det är en del av det programarbete 
som pågår för Älvsjö-Örby och vi hoppas att vänstermajoriteten 
har en tydlig plan för hur och vart idrottsplatsen i så fall ska 
ersättas. Samt att det förs kontinuerliga dialoger med de 
föreningar som påverkas av detta arbete så de får tydlig 
information om vad som planeras och för att de ska kunna 
involveras i ett eventuellt arbete för en ersättningsplats av Älvsjö 
IP. 

 
3) Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 

 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 
2. Att därutöver anföra:  

 
Moderaterna bejakar Stockholms styrkor och särart, och tror 
passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter inför 
framtiden. Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, 
hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
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mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm 
bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, 
företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska forskare, 
turister, investerare och studenter från hela världen söka sig. 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Här ska det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett 
livssituation och tid i livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
idrottsnämnden ska de kommande årens utveckling och 
konsekvenser på ekonomi och verksamhet analyseras, 
satsningar och prioriteringar redovisas som bedöms bidra till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål under perioden. Eftersom 
Moderaterna förordar andra inriktningsmål än majoriteten har 
beslutat om vill vi också att nämnden ska göra andra satsningar 
och prioriteringar.  
 
Moderaternas inriktningsmål som nämnder ska jobba efter är 
följande:  
 
• En modern storstad med möjligheter för alla. 
• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 
• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 
 
Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – 
redan ett halvår efter att vänsterstyret tillträdde. Ansvarsfulla 
politiker hade tagit höjd för denna utveckling och prioriterat 
kommunens kärnverksamheter. Vi såg hur den tidigare 
socialdemokratiskt ledda majoriteten förde en politik som lät 
ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk inriktning som 
leder till samma sak. Grunden för stockholmarnas gemensamma 
välfärd måste alltid vara att säkra stadens finanser och bygga 
upp stadens finansiella tillgångar. Under år 2022 minskade 
kommunkoncernens externa bruttoskuld med 2,5 procent. Det 
var första gången sedan år 2010 som skulden minskade på 
årsbasis. Detta kunde åstadkommas genom en aktiv förvaltning 
av stadens fastighetsbestånd och strategiska avyttringar av 
tillgångar som inte utgör stadens kärnverksamhet. En återgång 
till en ekonomisk politik som ökar skuldutvecklingen kan komma 
att medföra en försämrad kreditvärdighet. Det, tillsammans med 
en normalisering av ränteläget, riskerar att öka 
kapitalkostnaderna på ett sätt som på sikt kommer att tränga 
undan driftmedel. 
 
Tillsammans med externa aktörer kan staden öka de totala 
investeringarna i idrottsanläggningar och få fram fler 
anläggningar snabbare. Detta samtidigt som staden minskar sin 
finansiella risk och högre investeringskostnader, som även 
medför ökade räntekostnader. Hur investeringarna finansieras 
får givetvis effekt på stadens ekonomi då utfallet för finansiella 
mål påverkas. Vi beklagar därför att de pilotprojekt som 
initierades under förra mandatperioden nu avbryts av 
vänsterstyret. Det gör att den samlade investeringstakten i 
idrottsanläggningar blir lägre än om privata aktörer tillåts vara 
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med. I slutändan är det stockholmarna och idrottsföreningarna 
som drabbas. 

 
4) Hanna Wistrand (L) föreslår: 

 
1. Att delvis bifalla idrottsförvaltningens förslag till 

beslut.  
 

2. Att uppdra åt idrottsförvaltningen att återkomma med 
förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som 
nedan anförs.  

 
Det är bra att det görs satsningar ute på Järva men det borde 
inte utesluta satsningar i andra utanförskapsområden som också 
har stora behov, exempelvis Hässelby-Vällingby som nyligen 
klassats som utsatt område och kräver insatser för utvecklingen 
där ska kunna vända så fort som möjligt . 
 
För att skapa en mer jämlik idrott måste vi fortsätta redovisa 
statistik nedbrutet på kön vid idrottsinvesteringar, våra resurser 
ska fördelas jämnt mellan flickors, pojkars, kvinnors och mäns 
idrottande. Vi saknar därför exempelvis en utredning om 
förutsättningarna för att bygga ett nytt ridhus i Stockholm, vi vill 
att kampsortcentret som ligger på förslag i Järva istället blir ett 
sportcenter för fler idrotter, d.v.s. även idrotter som flickor väljer. 
Vi vill också  att det hus för gymnastik, dans och konståkning i 
Linta/Riksby som klubbades våren 2022 blir verklighet. 
 
Hyres- och driftbudgetkostnader 
Hyrorna förväntas stiga rejält, dels på grund av att det byggts 
under tidigare mandatperiod men också för dyrare omkostnader. 
Fastighetskontoret står för den absolut största delen, att staden 
äger anläggningar skyddar alltså inte mot hyreshöjningar som 
majoriteten så ofta vill göra gällande.  
 
Det är anmärkningsvärt att inga beräkningar finns för beräknat 
intäktsbortfall när Eriksdalsbadet ska renoveras då 
simhallsintäkter är den intäkt som betyder mest för vår 
verksamhet. 
 
Majoriteten pratar om en idrottsmiljard som inte finns. Miljarden 
är pengar som är avsatta för att återta projekt och driva dessa i 
egen regi. När vi så tydligt står inför svårare år ekonomiskt väljer 
alltså majoriteten att belåna staden i högre grad istället för att 
sprida ut kostnaderna över tid och på så sätt säkerställa att 
stadens kreditvärdighet behålls.  
 
Eftersom staden bygger med samma kvalitet som externa 
aktörer, men tyvärr både långsammare och dyrare. innebär 
detta, förutom att staden utsätts för ekonomisk risk, att det blir 
färre och dyrare anläggningar med majoritetens politik. Dubbelt 
dåligt för Stockholms invånare. 
 
Friluftsidrotterna 
Vi blir förvånade över att Ågesta konstsnöspår inte finns med i 
den långsiktiga investeringsplanen då Ågestas möjliga 
förlängning fanns med i den upphandling som låg under förra 
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majoriteten. Det verkar som om majoriteten aktivt valt att bortse 
ifrån detta. 
 
Man uttrycker sig väldigt oklart om friluftsidrotterna generellt men 
vi måste tolka det som om de överlag är exkluderade i 
fleråringen, något som är verkligt olyckligt då Stockholmare 
älskar att röra sig ute i naturen på olika sätt. I stället för att satsa 
mer på dessa så uppskattade aktiviteter och i förhållande billiga 
investeringar, väljer man under svåra ekonomiska tider alltså 
bort dem när de kan göra som mest skillnad för utbudet av 
rörelse i Stockholm. 
 
Otillräckliga medel 
Förvaltningen varnar tydligt för att majoriteten inte avsatt 
tillräckliga medel för att klara av den drift de är ålagda att 
genomföra. När vi bygger fler anläggningar betyder det att de 
också behöver underhållas och bemannas med personal. 
Samma sak gäller t.ex. för de längre öppettider som är en positiv 
konsekvens av nolltaxan hela året. 
 
Det är mycket efterlängtat att man påbörjat upphandling av ett 
nytt bokningssystem. Det är dock oerhört viktigt att dessa 
anpassas efter föreningarnas behov och blir lättanvända, 
överskådliga och logiska, t.ex. att alla bokningar i en anläggning 
ska synas för alla aktörer. Vi utgår utifrån att plattformen testas 
löpande mot målgruppen under projektets gång. 
 
Arrendeavtal 
Även om arrendeavtal bör ligga under fastighetskontoret är det 
märkligt att en överflytt av dessa ska behöva belasta 
föreningarna med högre hyror, detta går stick i stäv med det 
majoriteten lyfter fram gällande frågan om att hyra av staden. En 
rent administrativ förflyttning borde inte drabba våra föreningar 
vare sig på lång eller kort sikt. 
 
Arbetet med samverkan är något som behöver fortsätta 
förbättras, mellan förvaltningar men också med föreningar, 
specialidrottsförbund, RF Sisu Stockholm och andra aktörer. 
Särskilt kommunikation och samverkan är den vanligast 
förekommande kritiken av förvaltningen från våra brukare. 
 
Projekt med olika risker 
Vad gäller Liljeholmshallarna finns inga ersättningslokaler i 
dagsläget. Kompensationsstrategi behövs flera ärenden, t.ex. för 
Enskede IP, Bromstens IP, samt Stadshagens IP. För 
Hammarbyhöjdens IP finns en ekonomisk kalkyl finns men ingen 
ny yta. Johannedals BP minskar från 9-manna till 7-manna utan 
kompensation. Nytorpsgärde, 11-manna plan saknar ny plats. 
Vad gäller Riksby 1:46 ser det i underlaget ut som att 
Rugbyplanen försvinner helt. Denna har legat med i ärendet 
tidigare; då detta varit deras centralarena är detta allvarligt, det 
står inget om alternativ plats. Bromstens IP har delvis fått en 
ersättningsyta i Sundby men har ingen finansieringskalkyl. 
 
I övrigt är det viktigt att följa upp arbetet med värmepist på 
fotbollsplaner, ordet värmepist nämns endast en gång i 
underlaget fast ekonomiska resurser redan finns avsatta. 
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Kristinebergs IP: Renovering och värmeslingor till planen 
tillkommer, vilket är bra. Men att man å ena sidan dedikerar 
arenan till damfotbollens allsvenska matcher men inte avsätter 
medel för att skapa plats för publik och annat som krävs för att 
ge likvärdiga förutsättningar för damfotbollens högsta serie är 
anmärkningsvärt. Idrottsnämndens uppdrag är att göra jämlika 
investeringar och skapa jämlika förutsättningar, det kan man inte 
säga har uppfyllts här. Den friidrott som kommer att få finnas 
kvar på IP måste också ges rätt förutsättningar, t.ex. framdragen 
el så att man vid tidtagning inte behöver dra flera hundra meter 
kabel som man fått göra tidigare.  
 
Älvsjö IP är ett projekt som ligger långt fram i tiden men eftersom 
hela IP ska flyttas kommer detta kräva mycket samverkan och 
planering både mellan förvaltningar men också med 
föreningarna på plats. 
 
I övrigt hänvisas till Liberalernas budgetreservation i 
kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Underlaget för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 
grundar sig på den rödgröna majoritetens politiska direktiv. 
Sverigedemokraterna står för en annan inriktning och väljer 
därför att avstå från att delta i beslutet. 
 
 
§ 5 
Särskilt föreningsstöd vattenvaneträning och förberedande 
simskola 
Dnr 3.4/2023/1284 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att handlägga och 
betala ut särskilt föreningsstöd till simföreningar för  
vattenvaneträning och förberedande simskola i enlighet med vad 
som beskrivs i detta tjänsteutlåtande. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 april 2023. 
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Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V) och Anders Öhrling (S), vice ordföranden Mikael 
Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och 
Hanna Wistrand (L) föreslår (se beslutet).   
 

2) Leif Söderström (SD) föreslår: 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag. 
 

2. Att lektionstiderna för vattenträning och förberedande 
simskola, harmoniseras med ordinarie simskolans 
system om 30 minuter per lektion. 

 
Därutöver anför vi följande: 
 
I de kriterier som förvaltningens förslag ställer upp anges att 
kursen skall ha minst två timmars effektiv lektionstid och 
bedrivas under vecka 26-33. Det ställs dock inga krav på att 
kursens två timmar skall delas upp på flera mindre lektionspass 
vilket är metodiken i vanliga simskolan som delar upp ordinarie 
simkurser på åtta stycken 30 minuters pass. Upprepning är ju 
som välkänt ”kunskapens moder” därför bör även vattenträning 
och förberedande simskola följa samma system som ordinarie 
simskola. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
 
 
§ 6 
Sänkt avgift för simskola i sex simhallar 
Dnr 3.1/2023/1294 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Nämnden föreslår kommunfullmäktige att besluta om sänkt avgift 
enligt ärendet. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 14 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V) och Anders Öhrling (S) föreslår (se beslutet). 
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2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 

 
1. Att avvisa förslaget om sänkt avgift i vissa utvalda 

simhallar. 
 

2. Att fortsätta med nedsatt simskoleavgift baserat på 
hushållsinkomst. 

 
3. Att uppdra åt förvaltningen att utreda en modell som 

uppmuntrar till mer föreningsdriven simskola i områden 
där simkunnigheten är låg. 

 
Simkunnighet är förutom en möjlighet till fysisk aktivitet en 
livsviktig kunskap. Enligt läroplanen ska barn som går ut 
grundskolan kunna simma 200 meter varav 50 meter på rygg 
samt kunna klara nödsituationer i vatten för att få godkänt 
avgångsbetyg i idrott. Man kan alltså inte nog stötta skolan i 
detta uppdrag. Något som gjorde att simskola och barn- och 
ungdomars rätt till att lära sig att simma var en av grönblås 
främsta prioriteringar när vi var i majoritet. Exempelvis gjordes 
särskilda satsningar på simskolor som riktar sig till elever som 
inte klarar godkänt i ämnet ”idrott och hälsa”. Tillsammans med 
Stockholms simförbund gjordes även omfattande satsningar på 
vattenvaneträning och förberedande simskola för barn i 
ytterstaden som vi sedan utökade till hela staden.  
 
Under 2018 och 2019 genomförde idrottsnämnden ett 
pilotprojekt med temporärt sänkta avgifter för simskola i Farsta-, 
Vällingby-, Skärholmens- och Tensta sim- och idrottshall samt 
Husbybadet. Syftet var att få de områden där simkunnigheten är 
lägre att öka och minska hindret att av ekonomiska skäl välja 
bort simskola. Tyvärr kunde satsningen inte visa på att den 
tilltänkta målgruppen hade nåtts av projektet utan det visade sig 
istället att barn och ungdomar från innerstaden tog tiderna i 
simhallarna. Med anledning av detta fick idrottsförvaltningen i 
uppdrag att utreda andra metoder. Dessutom var det inte 
juridiskt möjligt att fortsätta ha lägre avgift i endast fem simhallar 
utan för att fortsätta projektet behövde den sänkta avgiften 
införas i stadens samtliga simhallar. Förutom detta är det ur en 
demokratisk synvinkel ohållbart med olika tariffer, vi registrerar 
inte var människor bor och stockholmare får bada i vilken simhall 
de vill. Med lagt förslag får familjer med samma ekonomiska 
förutsättningar betala olika simavgifter beroende på vart de bor. 
 
För att göra en mer träffsäker satsning föreslog 
idrottsförvaltningen att istället sänka avgifterna för simskola för 
hushåll med låga inkomster på samtliga simhallar i Stockholm.  
Att vänstermajoriteten vill behålla denna satsning är bra men det 
är anmärkningsvärt att de vill införa något som redan visat sig 
vara ineffektivt. Dessutom påvisade pilotprojektet att denna 
satsning konkurrar ut de föreningar som bedriver simskola och 
har möjlighet att fånga upp barn i föreningslivet. Istället bör 
verktyg ges till föreningsdriven simskola för att locka fler att 
starta upp verksamhet i ytterstaden. 
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Inget barn i Stockholm ska riskera att drunkna på grund av brist 
på simkunskap, detta gäller även våra vuxna stockholmare och 
vi ser att särskilda satsningar behövs för att nå denna grupp. 
Därför är det extra viktigt att de insatser vi gör är bevisat 
effektiva och verkligen gör skillnad. 
 
Leif Söderström (SD) ansluter till förslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) ansluter sig till deras förslag och 
reserverar även sig mot beslutet. 
 
 
§ 7 
Inhyrning av idrottslokaler i Gjutmästaren 6, Ulvsunda 
Dnr 3.1/2023/2629 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner föreslagen förhyrning av de 
nya idrottshallarna Gjutmästaren 6, Ulvsunda. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner den bedömda 

hyreskostnaden om 54,8 mnkr beräknat på KPI med 
oktober 2022 som basår. 

 
3. Nämnden begär hos kommunstyrelsens ekonomiutskott 

om godkännande av att hyra in de nya idrottshallarna 
Gjutmästaren 6, Ulvsunda, med en preliminär 
tillkommande hyra första året om 54,8 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Idrottscentret i Gjutmästaren 6 kommer bli ett verkligt lyft för 
idrotten, inte bara i Bromma utan för hela Stockholm. Här 
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kommer både små och stora idrotter att blandas och möjligheter 
skapas för Stockholm att kunna genomföra olika 
publikevenemang för upp till 2400 åskådare. Vi ser fram emot 
den dagen lokalerna står redo för inflyttning. 
 
Det som däremot är beklagligt är att även detta projekt blir 
försenat, precis som flera andra investeringsprojekt sedan 
vänsterstyret tagit över. I inriktningsbeslutet från 2021 står det att 
hyresavtalet skulle vara från 2025-01-01 till och med 2049-12-31 
men i det nya genomförandebeslutet kan vi läsa att det försenas 
ett halvår till att börja gälla 2025-07-01. Eftersom det är tänkt att 
Ulvsunda kommer vara en evakueringsplats för andra 
idrottsanläggningar som behöver renoveras eller stängas skickar 
det signaler om att även dessa viktiga projekt kommer att 
försenas. Ingen förening ska behöva stå utan hall på grund av 
förseningar. Till exempel kommer detta påverka de verksamma 
idrotterna i Liljeholmshallarna där stadens hyreskontrakt för 
lokalerna bara sträcker sig till 2024-03-31. 
 
Det går inte att utläsa av ärendet men vi förutsätter också att 
hyreskostnaden i avtalet är justerad för att idrottsnämnden har 
ett större underhållsansvar än i andra hyresavtal för 
anläggningar.   
 
Majoriteten har tidigare sagt att de av ideologiska skäl inte vill 
ingå i långsiktiga hyresavtal med annan aktör . Här planeras ett 
hyresavtal med stadens  vinstdrivna bolag som förvaltar mark 
temporärt. Avsikten är alltså rimligen att avyttra fastigheterna till 
en annan aktör med tiden. Det framgår inte om majoriteten 
ändrat uppfattning i frågan om inhyrningar i externa aktörers 
fastigheter men om man inte har det kommer alltså även dessa 
nya lokaler att belasta stadens balansräkning framöver och 
därmed ytterligare minska utrymmet för andra angelägna 
idrottsinvesteringar. 
 
 
§ 8 
Ärendet utgår 
 
 
§ 9 
Ny 11-spel konstgräsplan på Hagsätra IP, Älvsjö 1:1, 
inriktningsbeslut 
Dnr 5.1.1/2021/2314 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut till 
en sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 

som redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd 
inriktning för projektet anläggande av Ny 11-spels 
konstgräsplan på Hagsätra IP. 
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Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 28 mars 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
 
§ 10 
Ny 7-spel konstgräs, spontanidrottsyta och toalettbyggnad 
på Parkskolans BP, Farsta 2:1, inriktningsbeslut 
Dnr 5.1.1/2021/2334 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar 
som underlag för ett kommande genomförandebeslut till 
en sammanlagd beräknad utgift, se bilaga 1. 

 
2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad 

som redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd 
inriktning för projektet anläggande av Ny 7-spels 
konstgräsplan, spontanidrottsyta och toalettbyggnad på 
Parkskolans BP. 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningen och fastighetskontorets gemensamma 
tjänsteutlåtande från den 31 mars 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Mikael Peterson (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det är välkommet och glädjande att det ska anläggas konstgräs 
på Parkskolans bollplan. Det ger ökade möjligheter för 
föreningar, skola och allmänhet att nyttja platsen. Att projektet 
också inrymmer en toalettbyggnad är viktigt i 
jämställdhetssynpunkt då vi vet att möjligheten till toaletter är 
extra viktigt för tjejer vid idrottsanläggningar. 
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Det bör nämnas att anläggningen av konstgräs på Parkskolans 
bollplan inte är ett tillägg till Stockholms stads fotbollsplansbrist 
utan en kompensation för att Hökarängens bollplan försvinner. 
Resultat blir egentligen en minskning genom att två grusplaner 
blir till en konstgräsplan. 
 
Tidigare har Vänsterpartiet lagt en skrivelse angående 
Parksskolans bollplan samt tillsammans med 
socialdemokraterna lagt ett särskilt uttalande kring det här 
projektet. Det har handlat om att platsen även borde få förstärkt 
belysning kvälls- och nattetid och att upprustningen också borde 
omfatta området kring utegymmet och motionsslingan som ligger 
precis intill bollplanen. Vi undrar nu varför inget av det nämns i 
inriktningsbeslutet? Dessutom påminns vi här om vänsterstyrets 
motsägelsefulla framfart. I flera ärenden skriver de om vikten av 
förstärkt belysning på idrottsplatser nattetid men fattar beslut om 
att släcka lampor vid idrottsanläggningar tidigare än kl. 22.00.  
 
Något som också bekymrar är att fastighetskontoret tidigare 
skrivit att den parkering som planerats består av en 
handikapparkering och en plats för servicefordon intill den 
planerade toalettbyggnaden. Men i inriktningsbeslutet står det nu 
att det inte är möjligt att skapa en handikappanpassad parkering 
eller angöring. 
 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Det är bra att kompensationen för bortfallet av bollplanen på 
Hökarängens BP nu kompenseras. Vad vi kan se har ingen 
dialog med skolan förts när det gäller det här projektet, vilket är 
oroande. Inom ramen för ökad samverkan borde detta ha skett 
då planen i dagsläget är en del av skolans utbildningslokaler, 
oavsett vem som förvaltar marken rent administrativt. Vi har flera 
skolor med samma situation runt om i Stockholm, detta borde 
således vara känt sedan tidigare för förvaltningen. 
 
Dialog med skolan krävs då projektet kommer att påverka 
skolans undervisningsmiljö under anläggningstiden då man är 
utan plan. Att skolan helt utesluts ur projektets riskkalkyl är 
märkligt då både barnens och personalens säkerhet måste 
kunna garanteras, även bullernivåer, framkomlighet för brandbil 
och ambulans m.m. Allt detta är exempel på saker som blir extra 
viktiga då det i nuläget saknas annan angörning till BP. 
 
 
§ 11 
Förlängning av Ågesta konstsnöspår – svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2023/1202 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 



Sida 14 av 17 

 

 
Idrottsförvaltningen 
Box 8313 
104 20 Stockholm 
www.stockholm.se/idrottsforvaltningen 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 5 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström 
(SD) föreslår (se beslutet). 
 

2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna 
Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 

 
1. Att idrottsnämnden tillstyrker motionen. 

 
Precis som Karin tar upp i sin motion fick staden under 
förgående år en skrivelse från Stockholms skidklubbar om vilken 
stor betydelse Ågesta konstsnöspår har haft för både barn och 
vuxna. En plats där alla är välkomna oavsett nivå eller ambition 
och där skidklubbarna vittnat om en stor medlemsökning tack 
vare konstsnöspåren.  
 
Men i och med den givna succén har det också blivit trångt i 
spåren. Den grönblå majoriteten gav därför uppdrag åt 
idrottsförvaltningen att utreda en förlängning av Ågesta 
konstsnöspår med målet att utöka från dagens 2.1 km till 5 km, 
precis som ursprungsplanen var. Utredningen föreslog istället 
två alternativ med en ökning av spåret till 3 km alternativt 4 km 
vilket var en ambitionsminskning den grönblå majoriteten inte 
ville gå med på. Redan under 2016 gjorde idrottsförvaltningen 
tillsammans med markansvariga både i Stockholm stad och 
Huddinge kommun ett arbete för att bereda väg för spår på 5 km 
genom att erhålla bygglov, reservatstillstånd och 
strandskyddsdispens. Om möjligheten och viljan att förlänga till 5 
km fanns då borde det även kunna utföras nu. 
 
Efter höstens majoritetsskifte blev det dock upp till 
vänstermajoriteten att budgetera för Ågesta. Med stor besvikelse 
tog vi del av deras budget för 2023 där inga medel fanns avsatta 
för en förlängning av konstsnöspåret. Det är en stor förlust för 
alla skidfantaster och möjligheten till utveckling för de 
skidklubbar som verkar där idag. Vi råder vänstermajoriteten till 
att läsa rapporten om friluftsidrotternas stora utmaningar i en 
växande storstad som RF-SISU Stockholm beställt från Sweco. 
Staden bör i större omfattning satsa på våra natur- och 
friluftsområden, ett av dem är Ågesta. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
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Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
 
 
 
§ 12 
Förvaltningschefen informerar 
 
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om situationen i 
Högdalens sim- och idrottshall där undervisningsbassängen har 
stängts på grund av läckage som har behövts undersökas. En 
lösning på läckaget är på gång och förhoppningen är att 
bassängen ska vara i drift igen till hösten. Vårens simskola har 
lösts genom att den kommer bedrivas i den stora bassängen. 
 
 
§ 13 
Övrigt 
 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar följande skrivelse: 
 
Skrivelse om Fritidsbanken och fritidsbibliotek 
 
Fritidsbibliotek är precis som det låter. Ett bibliotek där du kan 
hyra den idrottsutrustning du saknar. Det bidrar till att fler 
stockholmare får möjlighet till motion och rörelse och framför allt 
bidrar det till att de som inte har råd att köpa en viss 
idrottsutrustning istället kan låna gratis.  
 
Den grönblå majoriteten avsatte pengar för uppstartsarbete av 
fritidsbibliotek och idrottsförvaltningen har under föregående år 
samordnat stadsdelsförvaltningars arbete med etablering av 
biblioteken. För att inte varje stadsdelsnämnd ska uppfinna hjulet 
på nytt startade vi upp ett samarbete med Fritidsbanken. En 
väletablerad och ideell organisation som lånar ut fritid- och 
idrottsutrustning och som finns runt om i hela Sveriges 
kommuner.  
 
Vi undrar nu hur den nya majoriteten tänker ta vidare vårt arbete 
med fritidsbiblioteken och samarbetet med Fridsbanken. 
 

1. Kommer samarbetet med Fritidsbanken att fortsätta? Är 
det då upp till varje stadsdelsnämnd att välja ett 
samarbete med dem eller inte? 

 
2. Kommer det finnas någon samordning för fritidsbibliotek 

över hela staden? 
 

3. Vad kommer idrottsförvaltningen ha för samordnande 
ansvar för fritidsbibliotek?  

 
4. Har det kommit förslag från idrottsförvaltningen att ställa 

ut containers i idrottshallar i staden? Vad är argumenten 
för det och hur tänker man att det ska gå till? 
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Leif Söderström (SD) lämnar följande skrivelser: 
 
Stadsrevisionens rapport 2022:3 – bidrag till ideella 
förningar 
I rapporten som granskat Idrottsnämnden, samt stadsdelarna 
Hässelby-Vällingby, Skarpnäck och Östermalm, påtalas brister i 
handläggningsprocessen som behöver åtgärdas: 
 

1. Handläggningsprocessen skiljer sig åt mellan de 
granskade nämnderna. 

 
2. Styrdokument behöver utvecklas för att ge tillräcklig 

vägledning i arbetet. 
 

3. Dokumentationen för handläggningsprocessen behöver 
generellt utvecklas. 

 
4. Kontroller behöver göras för att säkerställa att bidrag 

nyttjas på det sätt som avsetts, samt för att 
förebygga/upptäcka oegentligheter och otillåten 
påverkan. 

 
Mot bakgrund av detta vill vi fråga följande: 
 

1. Hur prioriterar förvaltningen åtgärdsbehovet mellan ovan 
listade anmärkningar ? 

 
2. Vilka åtgärder har hittills vidtagits ? 

 
3. När beräknas samtliga brister vara åtgärdade ? 

 
 
Vad är statusen för de planerade idrottsanläggningarna på 
Skarpnäcksfältet? 
Det planeras att bygga ett flertal idrottsanläggningar på 
Skarpnäcksfältet, där ingår såväl simhall, idrottshall som ishall. 
Projektet finns med i underlaget för budget 2024 samt plan 2025 
och 2026.  
 
Vi vill fråga följande: 
 

1. Till när planeras byggnationerna var klara och invigda? 
 

2. Finns det några kända risker för förseningar? 
 

3. Har det framkommit några platsrelaterade hinder eller 
försvårande omständigheter, för att bygga 
anläggningarna på tänkt plats? 

 
4. Hur påverkas projektet av pågående prisökningar och 

den stigande inflationen? 
 
Beslut 
Skrivelserna lämnas till förvaltningen för beredande. 
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